

## ندوة عبر الإنترنت – برلمانات صديقة للبيئة: دور الإدارات البرلمانية؟

الخميس 5 تشرين الأول/أكتوبر 2023

### ملخص

سوف نعقد الندوة عبر الإنترنت نفسها مرتين: 10:00 - 11:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي و16:00 - 17:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي.

وفي مواجهة الأزمة المتفاقمة للمناخ، تتقدم البرلمانات لقيادة هذه المهمة.

أطلق الاتحاد البرلماني الدولي في آذار/ مارس 2023 حملته المناخية برلمانات من أجل كوكب الأرض بهدف تعزيز الممارسات الواعية بيئياً داخل البرلمانات في كافة أنحاء العالم ودعم تنفيذ اتفاق باريس.

يستضيف الاتحاد البرلماني الدولي بالشراكة مع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية ندوة عبر الإنترنت تستهدف الإدارات البرلمانية في المقام الأول، بمن فيهم الأمناء العامون الذين سيتبادلون الأفكار المباشرة والمعرفة العملية حول قيادة الاستدامة والعمل المناخي ضمن السياقات البرلمانية. ستتضمن الندوة عبر الإنترنت مناقشات تفاعلية وجلسات أسئلة وأجوبة، مما يعزز تبادل المعرفة والتعاون العالمي.

ومن أجل استيعاب المشاركين من مختلف المناطق الزمنية، نستضيف ندوتين متطابقتين عبر الإنترنت في اليوم نفسه. ستكون اللغة الإنجليزية هي اللغة الأساسية لكلتا الندوتين عبر الإنترنت، وسيتم توفير خدمات الترجمة الفورية باللغة الفرنسية لكلتا الندوتين. وعلاوة على ذلك، ستتوفر الترجمة الفورية باللغة العربية حصرياً أثناء الندوة عبر الإنترنت صباحاً، بينما ستتوفر الترجمة الإسبانية حصرياً أثناء الندوة عبر الإنترنت بعد الظهر.

تجمع هذه الفرصة الفريدة بين البرلمانيين والأمناء العامين للعمل بشكل جماعي من أجل برلمانات صديقة للبيئة ومستقبلاً أكثر استدامة.



تعرفوا على المزيد حول حملة الاتحاد البرلماني الدولي لحشد البرلمانات من أجل العمل بخصوص حالة الطوارئ المناخية.





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

برلمانات من أجل الكوكب



# برلمانات من أجل الكوكب

## برلماني، كوكبي!

نعتقد في الاتحاد البرلماني الدولي، أن العمل المناخي يبدأ في الداخل. ويتعيّن على البرلمانات والبرلمانيين أن يكونوا قدوة يحتذى بها قبل الوعظ بالشعب.

لهذا السبب نطلق حملة جديدة تسمى برلمانات من أجل الكوكب لحشد البرلمانات والبرلمانيين للعمل على حالة الطوارئ المناخية.

#Parliaments4thePlanet



### كوكبي!

يساعد الجزء 2 من الحملة البرلمانات على تكثيف الإجراءات من خلال التشريعات والموازنات، وخاصة التدقيق في التدابير الحكومية لتنفيذ اتفاق باريس.



### برلماني!

يشجع الجزء 1 من الحملة البرلمانات وأولئك الذين يعملون فيها على تقليل بصمتهم الكربونية وأن يصبحوا أكثر مراعاةً للبيئة.



# Greener Parliaments: The role of parliamentary administrations?

---

Thursday, 5 October 2023

## Summary

---

*We will be conducting the same webinar twice: 10:00 – 11:00 CEST and 16:00 – 17:00 CEST*

In the face of the growing climate crisis, parliaments are stepping up to lead the charge.

In March 2023, the IPU launched its climate campaign [Parliaments for the Planet](#) with the aim of fostering environmentally conscious practices within parliaments worldwide and supporting the implementation of the Paris Agreement.

The IPU and the Association of Secretaries General of Parliament are jointly hosting a webinar primarily targeted towards parliamentary administrations, including Secretaries General who will share first-hand insights and practical knowledge on driving sustainability and climate action within parliamentary contexts. The webinar will feature interactive discussions and Q&A sessions, fostering knowledge exchange and global collaboration.

To accommodate participants from various time zones, we are hosting two identical webinars on the same day. The primary language of both webinars will be English, and simultaneous interpretation services will be provided in French for both sessions. Furthermore, Arabic interpretation will be available exclusively during the morning (AM) webinar, while Spanish interpretation will be available exclusively during the afternoon (PM) webinar.

This unique opportunity brings together parliamentarians and secretaries general to collectively work towards greener parliaments and a more sustainable future.



Find out more about the IPU's [campaign](#) to mobilize parliaments to act on the climate emergency.



# Parliaments for the Planet

---

## My parliament, my planet !

---

At the IPU we believe that climate action begins at home. Parliaments and parliamentarians must lead by example before preaching to the people.

That's why we're launching a new campaign called Parliaments for the Planet to mobilize parliaments and parliamentarians to act on the climate emergency.

**#Parliaments4thePlanet**



### My parliament!

Part 1 of the campaign encourages parliaments and those who work in them to reduce their carbon footprint and become greener.



### My planet!

Part 2 of the campaign helps parliaments step up action through legislation, budgets and, in particular, scrutiny of government measures to implement the Paris Agreement.